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Spørgsmål nr. 139 (Alm. del) fra Udvalget for Udlændinge- og Inte-

grationspolitik:

”Ministeren bedes oplyse, hvad ministeren mener, der er årsa-
gen til stigningen i ansøgninger om familiesammenføring i 
forhold til irakere.”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen indhentet en udtalelse fra Ud-

lændingestyrelsen, der har oplyst følgende:

”Antallet af ansøgninger om familiesammenføring indgivet af irakiske 
statsborgere er steget fra 81 i 2011 til 118 i perioden fra den 1. januar
2012 – den 30. november 2012. Det bemærkes, at trods en stigning i 
antallet af ansøgninger om familiesammenføring indgivet af irakiske 
statsborgere fra 2011 til 2012 meddelte Udlændingestyrelsen i perio-
den fra den 1. januar 2012 – den 30. november 2012 færre tilladelser 
end i 2011.

Tallene skal ses i lyset af udviklingen i antallet af ansøgninger om 
familiesammenføring indgivet af irakiske statsborgere over en længe-
re periode. I perioden fra den 1. januar 2008 – den 30. november 2012 
er der indgivet følgende antal ansøgninger om familiesammenføring 
fra irakiske statsborgere:

År 2008 2009 2010 2011 Januar –
november  
2012

I alt 212 168 133 81 118

Antallet af ansøgninger om familiesammenføring indgivet af irakiske 
statsborgere er således faldet siden 2008 og var særligt lavt i 2011. 
Antallet af ansøgninger indgivet i 2012 er på niveau med tidligere år. 
Årsagen til faldet i 2011 kan formentlig antages bl.a. at skyldes indfø-
relsen af gebyr- og pointkrav. Selv om disse regler ikke var gældende 
for behandling af ansøgninger om familiesammenføring med herbo-
ende flygtninge, kunne der alligevel konstateres en vis påvirkning af 
ansøgningsmønstret.

Generelt bemærkes, at opgørelsen af antal indgivne familiesammenfø-
ringsansøgninger for 2008 – 2011 er endelig, mens opgørelsen for 
2012 er foreløbig (opgjort pr. 2. december 2012 på baggrund af regi-
streringer i udlændingeregistret og udlændingemyndighedernes digita-
le sagsbehandlingssystem). Opgørelsen omfatter familiesammenfø-
ringsansøgninger indgivet af ægtefæller, faste samlevere og børn i 
medfør af udlændingelovens § 9 og § 9 c og EU- opholdsbekendtgø-
relsen. 
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Det bemærkes endvidere, at de statistiske oplysninger er behæftet med 
usikkerhed, da udlændingesystemerne er opbygget som journalise-
rings- og sagsstyringssystemer og ikke som egentlige statistiksyste-
mer.”


